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[Foged.] 
tagerantallet kom op på ca. 220 000 eller 
81,8 pet. af samtlige børn i de pågældende 
skoler. 

Til trods for adgang til statsrefusion er 
skolebespisningen alligevel under afvikling 
i en række kommuner. Fra 1. november i år 
er skolebespisningen i Køge kommune så- 
ledes ændret til kun at omfatte uddeling 
af mælk og vitamintilskud, og i Vejle kom- 
mune er skolebespisningen indtil videre helt 
ophørt. 

Vort lovforslag bibeholder den gratis 
skolebespisning i de tilfælde, hvor skole- 
lægen erklærer et barn for værende util- 
strækkeligt ernæret, og hvor forældrene er 
mindrebemidlede, og det er i så fald stadig 
en pligt for kommunen at gennemføre en 
sådan bespisning. 

Som tidligere sagt var skolebespisning 
engang en nødvendig social hjælp, men for- 
holdene har lykkeligvis artet sig på en 
måde, så at en sådan hjælpeforanstaltning 
ikke mere er nødvendig. Ernæringstilstanden 
i vort land har ændret sig. Såvel de økono- 
miske forhold som oplysninger vedrørende 
børns rette ernæring har ført til denne til- 
stand, og i konsekvens af denne udvikling 
er vort forslag fremsat. 

Jeg skal på de to partiers vegne anbefale 
lovforslaget til velvillig behandling i det 
høje ting. 

Formanden: Eksemplarer af det nu frem- 
satte lovforslag vil blive omdelt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angå- 
ende forslag til lov om ophævelse af Sønder- 
jydsk Hypoteklånefond. 

Valgt blev: Bladt, Ditlevsen, Holger Erik- 
sen, Gorrsen, Andreas Hansen, Erhard Ja- 
kobsen, Chr. Thomsen, Slipsager, Kristian 
Kristensen, Ejnar Hansen, Damsgaard, From, 
Lorentzen, Mosbech, Clausen (Olufskjær), 
Niels Ravn og Thestrup. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
arbejds- og boligministeren af Alfred Jensen 
m. fl. 

(Forespørgslen findes i tidenden sp. 620). 

Formanden: Hvis ingen gør indsigelse 
mod fremme af denne forespørgsel, betrag- 
ter jeg tingets samtykke dertil som givet. 
(Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov O1n 
tillæg til lov om afholdelse af frivillig offentlig 
auktion over indenlandske pelsdyrskind og 
huder. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
609). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§ 1-2 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden 
udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om foranstaltninger til fremme 
af danske erhvervsinteresser. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
356, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
79). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst, ændringsforslaget og 
spørgsmålet om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling 
under ét. 


